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Zápis č. 1/2025 
ze zasedání Školské rady Základní školy UNESCO, Uherské Hradiště, 

Komenského 350, příspěvková organizace, konané dne 21.05.2025 

_____________________________________________________ 
 

Místo zasedání: sborovna Základní školy UNESCO  

 

Přítomni:  

 

Zástupci za zákonné zástupce nezletilých žáků: 

Tereza Manová 

Mgr. Petra Hrabovská 

 

Za pedagogické pracovníky: 

Ing. Bc. Eva Motyčková  

Mgr. Lenka Machová 

Mgr. Jiří Silný 

 

Za zřizovatele: 

Ing. Čestmír Bouda 

Mgr. Karel Zerzáň 

Ing. Petra Křiváčková  

     

   

Hosté: Mgr. Jan Vorba, ředitel školy 

p. Anita Jánošíková, ekonomka školy  

 

Omluveni:  Martina Hasmandová 

 

PROGRAM:  

 

 

1. Úvod, schválení programu 

2. Rozbory hospodaření za r. 2024, hospodaření školy a aktuální ekonomická 

situace - náklady a dopady zvažované novely školského zákona (zejm. 

financování nepedagogických pracovníků a ONIV zřizovatelem) 

3. Hodnocení zápisu do 1. ročníku, aktuální naplněnost školy 

4. Probíhající a plánované školní a mimoškolní akce (exkurze, LVK, vodácký 

kurz, zahraniční výjezdy, ples SRPD, školy v přírodě...) 

5. Informace o realizovaných projektech v tomto školním roce, nové schválené 

projekty, rozvojové programy a dotace + nové získané finanční prostředky 

6. Anketa zaměřená na zmapování klimatu školy z pohledu zákonných 

zástupců žáků (květen 2025)  - výsledky 

7. Problematika dietního stravování 
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8. Příprava nového šk. roku 2025/2026 - úvazky, počty odučených hodin, 

tandemová výuka 

9. Realizace Školního vzdělávacího programu ZŠ UNESCO zpracovaného 

podle RVP ZV – VIII. verze 

10. Organizace přípravných jazykových kurzů vedoucích k absolvování 

jazykových zkoušek, informace k slavnostnímu předávání certifikátů 

11. Zájmové útvary ve školní družině, školním klubu, v rámci hlavní činnosti a 

projektů 

12. Priority školy v oblasti pořizování majetku, oprav a rekonstrukcí - 

uskutečněná rekonstrukce školní tělocvičny 

13. Různé, diskuze 

14. Usnesení 

15. Závěr a návrh termínu příštího jednání 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

Předseda komise  přivítal všechny přítomné a požádal je o schválení programu jednání 

školské rady. Školská rada souhlasila s navrženým programem. Řediteli Mgr. Janu 

Vorbovi bylo předáno slovo. 

2. Rozbory hospodaření za r. 2024, hospodaření školy a aktuální ekonomická 

situace - náklady a dopady zvažované novely školského zákona (zejm. 

financování nepedagogických pracovníků a ONIV zřizovatelem) 

 

Rok 2024 skončil hospodářským výsledkem  179 274 Kč. Obrat v rámci Cambridge 

výuky 1,7 mil. Kč, nákup majetku 1,783  mil. Kč,  z toho 1,1 mil. Kč mimorozpočtové 

zdroje (projekty, dary).  V roce 2024 proběhla velká investiční akce – oprava tělocvičny 

(podlahy, obložení, nová posilovna, apod.). Státní rozpočet – pro pedagogické 

pracovníky  je velmi příznivý, v rámci Zlínského kraje je škola  jedna z nejlépe 

hodnocených škol v rámci nadtarifních složek platu, naopak pro nepedagogické 

pracovníky je rozpočet nedostatečný, protože nepokrývají nárokové složky platu,                 

od 1. 1. 2025 došlo ke zvýšení minimální mzdy a zaručené mzdy, škola tedy musí 

doplácet  správním zaměstnanců  platy do výše zaručené mzdy a tyto prostředky nejsou 

pokryty mzdovými prostředky, které rozepisuje MŠMT a kraj.  

28. 05.2025 má být v poslanecké sněmovně schvalována novela školského zákona, která 

předpokládá převedení nepedagogických pracovníků, hrazení ostatních neinvestičních 

nákladů  na vrub zřizovatelů, což bude mít negativní dopad nejen za zřizovatele.  

 

3. Hodnocení zápisu do 1. ročníku, aktuální naplněnost školy 

Bylo přijato 88 dětí, 7 dětí má odklad školní docházky. Příští rok bude škola moci přijat 

cca 80 dětí, předpokládá celkový počet žáků  - do 750. Co se týká 6. ročníků – žáci kteří 

odešli na gymnázium byli nahrazeni novými a v každé třídě je 30 žáků, některým 

dalším zájemcům nemohlo být vyhověno.  

4. Probíhající a plánované školní a mimoškolní akce (vzdělávací kempy, LVK, 

vodácký kurz, zahraniční výjezdy, ples SRPD, školy v přírodě ...) 

Nyní výlet – Velká Británie, 4.-5. tř. Itálie Vatikán, žáci pojedou  na vodácký kurz, 

školy v přírodě, zahraniční výjezdy. V příštím roce se plánuje zájezd do Tater, na 

podzim  škola připravuje zájezd - Florida, Francie, v rámci Erasmu -  Litva, Španělsko.  
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Poděkování p. Manové za organizaci plesu společně s SRPD. S organizací je spojeno 

mnoho činností a administrativy.   

5. Informace o realizovaných projektech v tomto školním roce, nové schválené 

projekty, rozvojové programy a dotace + nové získané finanční prostředky 

 

Projekty jsou zveřejněny na www školy, probíhají jazykové kurzy, další menší projekty. 

Škola má také projekt Šablony z operačního programu JAK atd.  

6. Anketa zaměřená na zmapování klimatu školy z pohledu zákonných 

zástupců žáků (květen 2025)  - výsledky 

 

Škola uskutečnila anketu - elektronicky, kterou dělá cca po 2 – 3 letech. Zúčastnilo se jí 

45 % rodičů, odpovídali na 18 otázek, které se týkaly např. celkového hodnocení školy, 

předmětů, bezpečnosti, , spokojenosti s třídními pedagogy, s poradenskými službami, 

zázemím školy,  apod.. Celkově z ankety vyplynulo, že 92 – 95 %  rodičů je 

spokojených, nespokojených 5 – 8 %.    

 

7. Problematika dietního stravování 

 

Objevují se požadavky na školu, aby poskytovala dietní stravování. 

Žádný předpis v současné době nenařizuje vaření diet ve školním stravování, stát na to 

neposílá žádné finanční prostředky. Současná situace je bohužel taková, že státem 

normované úvazky ve školní jídelně nejsou finančně pokryty (nikdo by za tyto peníze 

nepracoval) a škola doplácí na platy kuchařek z platů pedagogických pracovníků a ze 

zdrojů zřizovatele. 

Vaření dietního stravování by znamenalo přijmout a zaplatit další novou kuchařku, která 

by se tomu věnovala, prošla školeními a spolupracovala s nutričním terapeutem, kterého 

by škola musela rovněž platit. Tuto práci by zcela jistě nevykonávala za běžný plat 

kuchařky ve školní jídelně, který je velmi nízký (viz zprávy v médiích v poslední době). 

Lidé mají o tuto profesi velmi nízký zájem a škola je ráda, že má stabilní kolektiv (7,7 

úvazku včetně vedoucí), který vaří denně až 800 jídel ve dvou variantách. 

Dále je třeba si uvědomit, že by se nejednalo např. o deset stejných dietních obědů, ale 

na základě lékařských zpráv třeba o deset různých dietních obědů a škola by nesla plnou 

odpovědnost za případnou chybu. Toto riziko za současných podmínek nemůže 

přijmout. Navíc by museli zákonní zástupci rovněž hradit dietní suroviny. 

Z personálního a ekonomického hlediska je to pro školu v tuto chvíli neřešitelné. 

 

Závěr: Školská rada konstatovala, že za současných podmínek není reálné ve 

školní jídelně vařit dietní stravu. 

 

8. Příprava nového šk. roku 2025/2026 - úvazky, počty odučených hodin, 

tandemová výuka 

 

Příští rok bude škola nová rozšířená tandemová výuka na prvním stupni, na druhém 

stupni se bude dělit ČJ, M v 9. ročníku. Od příštího roku nový pedagog na španělštinu – 

rodilý mluvčí, budou v 6. ročníku otevřeny 3 skupiny španělštiny a 2 skupiny němčiny 

bez francouzštiny a ruštiny.   
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9. Realizace Školního vzdělávacího programu ZŠ UNESCO zpracovaného 

podle RVP ZV – VIII. Verze 

 

Žádná zásadní změna.   

10. Organizace přípravných jazykových kurzů vedoucích k absolvování 

jazykových zkoušek, informace k slavnostnímu předávání certifikátů 

Na kurzy dochází cca 500 žáků školy, v září proběhne předání certifikátů o absolvování 

jazyk. kurzů v Klubu kultury.  Jazykové kurzy jsou oblíbené, naplněné, je o ně velký 

zájem. Žáci umí velmi dobře anglicky. Když jsou v zahraničí, skvěle se domluví. Žáci 

odcházející  na gymnázia – mají možnost dále pokračovat v preferovaném jazyce -  

třeba španělštiny na gymnáziu na Velehradě i UH.  

11. Zájmové útvary ve školní družině, školním klubu, v rámci hlavní činnosti a 

projektů 

Kroužky  jsou organizovány v rámci školního klubu, školní družiny, hlavní činnosti 

(přípravné jazykové kurzy) a v rámci projektů. Vzhledem k tomu, že jsou prostory 

tělocvičny i tříd max. využity, není možné realizovat další kroužky.   

12. Priority školy v oblasti pořizování majetku, oprav a rekonstrukcí - 

uskutečněná rekonstrukce školní tělocvičny 

Prostory tělocvičny - oprava podlahy, obložení, nová posilovna, výmalba, apod. 

V budově ZŠ v ulici Hradební pořídila škola čipy –  promítne se v zápisech třídních 

knih, videotelefony do tříd, aby vychovatelky školních družin viděly, kdo si jde pro 

žáka.  Nyní škola spolupracuje se zřizovatelem na zajištění opravy věžiček na budově 

v ul. Hradební. Jsou  plánovány drobné opravy, revize, malování..    

13. Různé, diskuze  

Pan ředitel informoval o nepříjemné situaci a řešení chování problematického žáka na 1. 

stupni.  

14. Usnesení 

Usnesení ze zasedání ŠR ze dne  21.05.2025 č. 1/2025:   

Školská rada bere na vědomí: 

- informace k hospodaření za rok 2024, zápisu do 1. ročníku, sociálně 

patologickým jevům, probíhajícím a plánovaným akcím, projektům,  

přípravě nového šk. roku, organizaci přípravných jazykových kurzů 

vedoucích k absolvování jazykových zkoušek, prioritách v rámci oprav, 

rekonstrukcí 

• Uskutečnění příštího jednání školské rady  26.08.2025  v 15.30 h 

15. Závěr a návrh termínu příštího jednání 

Závěrem předseda poděkoval všem přítomným a ukončil jednání školské rady. 

• Další jednání se uskuteční v úterý 26.08.2025 v 15.30 h 
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Uherské Hradiště dne 23.05.2025 

 

Zapsala: Ing. Petra Křiváčková, zapisovatelka ŠR, v. r. 

 

Schválila: Mgr. Jiří Silný,  předseda ŠR  


